
	 																	 	

 
 
Bestyrelsesmøde Distrikt Sjælland 
 
 
Tid   13. marts 2023 kl. 17.30 
Sted   Idrættens Hus  
Deltagere 	 Morten Anderson (MA), Per Henrik Brask (PHB), Torben Ridder (TR), 

Ole Olsen (OO), Thomas Schlüter (TS), Morten Madsen (MM), Per 
Thue Hansen (PTH), Maria Irming Pedersen (MIP), Rikke Bak Oytan 
(RBO) 

 
 
 
Punkt 1 Godkendelse af dagsorden 
  Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger. 
 
Punkt 2  Nyt fra formanden (MA) og bestyrelsesmedlemmer/udvalg 

Velkomst og evaluering af årsmødet 
MA indledte med at byde velkommen til Per Thue Hansen, der blev 
valgt som nyt medlem af distriktsbestyrelsen på årsmødet. Der var 
bred enighed om, at årsmødet var forløbet tilfredsstillende, og at der 
muligvis fremadrettet kan åbnes for mere fagligt orienterede oplæg.  
 
Der er stadig behov for at få endnu flere klubber til at engagere sig og 
komme til års- og efterårsmøderne, så det vil være en målsætning for 
distritksbestyrelsen.   

 
  Kongres og årsmøde i Distrikt J/F  

MA orienterede om årsmødet i Distrikt Jylland/Fyn, hvor mange af 
landevejsklubberne kæmper med de samme udfordringer som på 
Sjælland herunder stigende udgifter og flere myndighedskrav. 
Distriktsbestyrelsen i Jylland/Fyn havde igen udtrykt et klart ønske om 
at få hjælp til nogle af de mest presserende udfordringer fra DCUs 
bestyrelse og administration. 
 
Med den nuværende formands afgang er der enighed i de to distrikts-
bestyrelser om at pege på MA som kandidat til formandsposten. Der 
behov for at få bestyrelse og administration tættere på klubber og 
distrikter. Der er desuden enighed om at bevare det stærke 
internationale netværk, som den nuværende formand har qua sine 
poster i UEC og UCI, og der var opbakning til at fortsætte dette 
arbejde via fx et internationalt udvalg i DCU. 

 
MA oplyste, at genopretningsfonden skal behandles på Kongressen. 
Genopretningsfondens mål, der var at skabe en positiv egenkapital 
svarende til et års drift af DCU uden et hovedsponsorat, er stort set 



	 																	 	

indfriet, og derfor skal den enten afvikles eller omlægges.  
DCUs bestyrelse lægger op til, at genopretnings- 
gebyrerne på start- og licenspriserne omlægges til en sikkerhedsfond, 
hvor pengene øremærkes til en fælles sikkerhedsindsats.  
 
TR pointerede, at distriktsbestyrelsen har ønsket at gøre økonomien i 
cykelløbene bedre for klubberne, og derfor så han hellere, at gebyret 
fjernes, mens startpengene fastholdes, så arrangørklubberne får 15 
kroner mere pr. startende rytter. 
 
PHB udtrykte ligeledes bekymring for, om pengene blot indgår i DCUs 
samlede budget, hvor det kan være svært for distrikterne at sikre 
sammenhæng mellem aktiviteter og økonomi. Han pegede på, at 
Distrikt Jylland/Fyn havde tilsvarende forbehold ift. en sikkerheds-
konsulent. 
 
PTH mindede om, at der også indbetales 100 kroner for hver 
voksenlicens til genopretningsfonden, og at de penge så kunne tilfalde 
distrikterne direkte. 
 
Der var enighed om, at Distrikt Sjælland foreslår at nedlægge 
genopretningsfonden, men at fastholde start- og licenspriser, så 
klubberne får 15 kroner mere pr. startende rytter, mens distrikterne 
får 100 kroner mere pr. licens. 
 
Der var også enighed om, at IT-gebyret skal behandles. Det er 
distriktsbestyrelsens ønske, at motionsløb som minimum fritages for 
gebyret, da det er med til at sætte store begrænsninger for de 
muligheder, der er for at tilbyde basisklubberne konkurrencedygtige 
priser på motionsløb. 
 
Graveludvalg  
MA oplyste, at Distrikt Sjælland skal udpege et medlem af det nye 
Graveludvalg, som Mads Christensen forventes at blive valgt som 
formand for på Kongressen.  
 
Der er ret beset kun ét stort gravelløb i DCU-regi på Sjælland, og det 
er Gribben, som afholdes af CC Hillerød. Der var enighed om at 
kontakte CC Hillerøds løbsansvarlige for at høre om deres interesse i 
at deltage i udvalget. 
 
Young Riders Cup og BørneTour 
MA orienterede om samarbejdet med DCUs udviklingskonsulenter, 
der har stablet et løbsformat på benene på landevejen til nye ryttere, 
der ikke har stiftet bekendtskab med licensløb. Løbene hedder Young 
Riders Cup og er alternative formater og kortere løb på lukkede 



	 																	 	

rundtstrækninger med styrkeinddelte klasser. 
 
BørneTour var en kæmpe succes i 2022 og har givet  
et mærkbart løft i antallet af nye børn i klubberne, og konceptet 
fortsætter i 2023 med stor opbakning fra både klubber og kommuner. 
 
MA oplyste desuden, at antallet af B&U-licenser  
til og med U15 i alle discipliner på nær BMX allerede nu overstiger 
antallet fra 2022. Den gratis licens har altså haft en mærkbar effekt, 
og håbet er, at det også fører til flere startende ryttere i børne-
klasserne, så klubberne opfordres til at hjælpe de unge ryttere i gang. 
 

 
Punkt 3 Sikkerhed  

PHB orienterede om, at DCU’s sikkerhedskonsulent havde fremsendt 
et udkast til en rapporteringsmodel, som distriktsbestyrelsen skulle 
give en tilbagemelding på. PHB påpegede, at selvom dialogen og 
kontakten til sikkerhedskonsulenten skal være tættere, er 
mikroledelse heller ikke vejen til succes, men der bør dog være en klar 
skabelon og højere frekvens ift. afrapportering.  
 
MA bemærkede, at en række sjællandske klubber har været glade for 
hjælpen og har udtrykt det direkte, og at fx YouthTour lige nu står til 
at blive reddet, fordi der er etableret et samarbejde, hvor 
sikkerhedskonsulenten er meget aktiv.  

PHB var enig, men efterlyste bedre kommunikation om indsatsen. 
 
TR understregede, at distriktet har en forpligtelse overfor klubber og 
medlemmer, der finansierer ordningen, ift. at sikre, at 50 % af 
arbejdsopaverne lægges i distriktsregi, så der skal være en opfølgning 
på arbejdsopgaver. 

PTH foreslog at gøre ordningen mere leverancebaseret, og der var 
enighed om at se på de opgaver, distriktet ønsker løst. 

 
Punkt 4 Neutral service 

MA oplyste, at Carsten Hansen, Jan Kreutzfeldt og Per Bøchmann har 
tilbudt at stille nye neutrale servicebiler inkl. mekanikere og 
chauffører til rådighed ifm. en sponsoraftale med DCU. Distrikt 
Jylland/Fyn har ikke ønsket at indgå i aftalen, da de vil fortsætte 
modellen, hvor teams på skift kører neutral service. 
 
Carsten Hansen har fremsendt et aftaledokument, der bekræfter, at 
Distrikt Sjælland fortsætter med den serviceaftale, som allerede har 
eksisteret de seneste mange år. Prisen er en smule højere end den 
nuværende aftale, men ændrer ikke distriktets service eller økonomi. 



	 																	 	

Der var enighed om at takke ja til tilbuddet om neutral  
service i alle A-løb på Sjælland i 2023 og 2024. 
 

Punkt 5 BMX-afregning  
MA orienterede om den nye og mere transparente afregningsmodel 
for BMX på Sjælland. Samtidig fritages BMX fra at betale bidrag til 
sikkerhedskonsulenten. Alle BMX-klubber er informeret om modellen, 
og tilbagemeldingerne har været positive. 

Formændene for BMX-klubberne skal aktivt involveres i den nye 
administrationsmodel ift. budget, afregning og godkendelse af 
udgifter.  
 
TR laver en instruks, og MM inkalder BMX-klubberne til et Teams-
møde. 
 

Punkt 5 Økonomi (TR) 
TR gav en kort status på økonomien, hvor indtægterne for kontingent 
og materialer er opgjort og ligger på budget. 
 
TR havde flere spørgsmål vedr. DCU’s regnskab, og han oplyste, at 
licensafregningen bør undersøges, da der fx optræder skæve 
ørebeløb, hvilket ikke hænger sammen med licensprisen.  
Desuden er det uklart, hvor fx pengene fra National Cup ender,  
da løbsindtægterne er ikke specificeret. 
 
TR vil kontakte IKC (DCU’s økonomiadministration) ift. spørgsmålet 
om licensafregningen. 
 
Distriktsbestyrelsen efterlyste generelt et mere transparent DCU-
regnskab, hvilket MA ville viderebringe til administrationen og 
bestyrelsen. 
 

Punkt 6 Opgaver i distriktsbestyrelsen efter Kongressen 
MA orienterede om de opgaver, der skal overleveres internt, hvis 
Kongressen medfører en ændring i sammensætning af 
distriktsbestyrelsen.  
 
Hvis MA vælges som DCU-formand, vil PHB blive formand for Distrikt 
Sjælland og overtager dermed alle formelle opgaver som distrikts-
formand herunder at indgå i licensarbejdsgruppen. PHB overtager 
også kontakten til Crossudvalget.  
 
TS tager sig af tildeling og udlevering af rygnumre, hvilket er en større 
og løbende opgave.  



	 																	 	

OO overtager kontakten til det sjællandske kommissær- 
udvalg og deltager i forårs-/efterårsmøder samt sikkerhedsgruppen 
med David Rasmussen og udvalget. 
 
PTH overtager kontakt til tidtagergruppen, som Kasper Læssø står i 
spidsen for. Han godkender indkøb af udstyr og sikrer koordineringen 
med klubberne ift. fx afhentning af tidtagervogn. 
 
TR vil kontakte Alan Lange ift. oprettelse af propositioner o.lign.  
David Rasmussen kan også kontaktes ift. hjælp og vejledning. 
TR overtager også kontakten til det neutrale serviceteam. 
 
MIP overtager arbejdet med at godkende licenser og besvare 
distriktsmailen, hvilket også er en tidkrævende opgave. 
 
Ved et evt. formandsskifte skal der på førstkommende 
distriktsbestyrelsesmøde konstitueres en næstformand frem til 
årsmødet 2024. Næstformanden bør også have adgang til netbank, så 
der tre i distriktsbestyrelsen har adgang (det kræver to at kunne 
godkende betalinger). 
 

Punkt 7 Evt. 
  Intet til evt. 
 
Næste møde:  19. april 17.30 


